
Srbija: Za ovo ne postoji nikakvo opravdanje – na obronicima
Rudnika nikla deponija u sred šume

Društvene mreže preplavile su fotografije ogromne količine đubreta bačenog usred šume na
obroncima Rudnika, a kao odgovorno za to se navodi komunalno preduzeće iz Ljiga, uz
obrazloženje da ova varošica zbog autoputa “Miloš Veliki” više nema svoju deponiju, “pa se
đubre iz Ljiga baca direktno u šumu”.
Na Fejsbuk stranici autora ovih fotografija Dragoljuba Zamurovića, nanizali su se brojni
komentari u kojima ljudi izražavaju šok i zgražavanje, komentarišući, između ostalog, da je u
pitanju „ekološki zločin“, „ekocid nesposobne lokalne samouprave“ ili da ih „ne bi čudilo da
posle ove objave poseku celu šumu i kažu – eto nema deponije u šumi“!
“Zvanično, smeće se vozi na deponiju u Gornji Milanovac jednom sedmično, da se „pokriju
papirima“, a ostalo ovako i ovde. U Belanovici, na ovoj lokaciji koja se zove Osoje, jeste bilo
smetlište, ali daleko manje jer je „opsluživalo“ manje od 200 žitelja, dok je sada, s obzirom
na to da se đubre dovozi iz Ljiga, pretrpano” – priča za „Blic“ jedan od meštana Belanovice.
“Narod iz sela, kaže, koji je navikao da smeće dovozi na deponiju, sada nema to gde da
učini, pa se pretrpavaju kontejneri i izručuje se gde ko stigne, po šumama i potocima, a ovo
nezagrađeno đubrište narasta i logično je što je „ušlo“ u šumu” – priča meštanka Belanovice.
 
“Ovo je trenuto jedino rešenje”
 
Nadležni u Ljigu, s druge strane, objašnjavaju da se ne radi o bacanju đubreta “direktno u
šumu”, već o “regularnoj deponiji u naseljenom mestu Belanovica” koja je, međutim,
“trenutno jedino rešenje za deponovanje komunalnog otpada ove varošice”.
U razgovoru za “Blic” direktor ljiškog JKP “Komunalac” Gradimir Filipović potvrđuje da
prethodna opštinska deponija, koja je nalazila na trasi prema Cvetanovcima, morala da bude
zatvorena zbog izgradnje dela autoputa “Miloš Veliki”.
 
Komunalno preduzeće: “Nije direktno u šumi, proširila se”
 
Nakon toga je, kako navodi, Ljigu jedino preostalo da koristi deponiju u Belanovici koja
takođe postoji dugi niz godina i koja, kako objašnjava, “nije direktno u šumi, već se
proširila”.
“Sve radimo po zakonu i propisima. Moguće je da u trenutku kada su nastale fotografije na
kojima se vidi veća količina otpada, nije bilo potpuno očišćeno, odnosno, posuto zemljom, ili
je neko treće lice izručilo tada veću količinu otpada”- objašnjava Filipović.
Deponiju, tvrdi on, održavaju po propisima, u toku je i njeno potpuno ograđivanje i
postavljanje ulazne kapije, “kako upravo ne bi dolazilo do ovakvih slučajeva da neko bez
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kontrole izruči veće količine smeća”.
“Ništa ne krijemo od javnosti, verujemo da je u tom trenutku bilo neprijatno da se vidi, ali
zaista se trudimo da ovu deponiju održavamo koliko god je moguće” – kaže Filipović.
 
Ovkao još godinu, dve
 
On napominje i da je odlaganje otpada na deponiji u Belanovici samo “privremeno rešenje”,
sa maksimalnim rokom od godinu-dve koliko, uostalom, i iznosi rok trajanja i kapacitet tog
smetlišta.
Naime, do tada bi u funkciji trebala da bude regionalna deponija u Kaleniću kod Uba, na
koju bi otpad dovozili iz 11 gradova i opština, uključujući i Ljig. Reč je o 75 hektara
devastiranog zemljišta kopova Rudarskog basena “Kolubara”, sa projektovanim kapacitetom
od 5,8 miliona kubnih metara komunalnog otpada za oko 600.000 stanovnika.
Na toj deponiji komunalni otpad odlagale bi opštine Kolubarskog okruga – Valjevo, Lajkovac,
Ub, Ljig, Mionica i Osečina, Koceljeva i Vladimirci iz Mačvanskog okruga, kao i obodne
beogradske opštine Lazarevac, Obrenovac i Barajevo.
“Onog trenutka kada proradi regionalna deponija u Kaleniću, odmah ćemo početi sa
zatvaranjem deponije u Belanovici i rekultivacijom zemljišta, jer su za to obezbeđena
sredstva države” – obećava direktor JKP “Komunalac” iz Ljiga.
On je demantovao i da njihovi kamioni otpad odvoze na deponiju u Gornji Milanovac ili
Lazarevac.
Izvor: blic.rs
 


